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Zápis č. 4 
 

z jednání Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 

 
Rady MČ Praha 1 

 
 
Datum jednání: 13.04.2023 (začátek 16:00 hod., konec 17:30 hod.)  
 
Přítomni: Antonín Berdych, Eva Fürstová, Jan Votoček, Naďa Řehák Müllerová, 
Dubravka Jaganjacová, Petr Hejma, Valerie Clare Talacková, Štefan Vítko 
 
Stálí hosté: David Erhart, Jana Příhodová, Jana Ivančicová 
 
Omluveni: Jaroslav Štrof, T. Šebek 
 
Neomluveni: X 
 
Hosté: Michal Müller, Lucie Krausová, Martin Ježek, Pavel Čižinský  
 
Zapsal: Michal Kadlec   
 
  
 
 PROGRAM: 
 

1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, určení ověřovatele zápisu, schválení 
zápisu č. 3 

2. Aktuální informace z jednání Rady MČ Praha 1 
3. Ekonomika NNF 
4. Akce pořádané Nemocnicí Na Františku 
5. Fungování polikliniky Palackého 
6. Různé 

 
 
 
1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, určení ověřovatele zápisu, 
schválení zápisu č. 3 
 
Pan předseda Berdych zahájil jednání komise v 16:00 hod., přivítal její členy a 
přítomné hosty. Přítomno je 8 členů komise; komise je usnášeníschopná. Program 
jednání byl schválen ve výše uvedeném znění. K zápisu č. 3 nebyly vzneseny žádné 
připomínky, je tedy považován za schválený. Ověřovatelem zápisu z dnešního jednání 
byl navržen J. Votoček. 
 
Členové komise na dnešní jednání požadovali materiály k hospodaření NNF za rok 
2022, podklady však nebyly nemocnicí dodány. Pan předseda tedy požádal o dodání 
podkladů na příští jednání komise. Jde o tyto dokumenty: 
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 Podrobný rozbor hospodaření za rok 2022 za jednotlivá oddělení, údaje, co je 
vykazováno na zdravotní pojišťovny, a rozpočtový výhled na roky 2023/2024. 

 Informace o cash flow NNF. 
 Rozklíčování položky rozpočtu 518 (ostatní služby) za rok 2022. 
 Pravidelné kvartální zprávy o výsledcích hospodaření po jednotlivých 

primariátech, jako dostávala v minulém volebním období KOPZ. 
 Navíc komise požádala o rozbor hospodaření za 1. kvartál 2023 včetně údaje 

o výši pohledávek.  
 
Členové komise požadují tyto podklady alespoň 1 týden před konáním komise.  
 
Vzhledem k pozdějšímu příchodu pana ředitele byl následně zařazen na projednání 
bod č. 5 a bod č. 4. 
 
 
 
5. Fungování polikliniky Palackého 
 
Otázka, jak do budoucna naložit s poliklinikou Palackého, byla projednána formou 
brainstormingu.  
 
Zazněly následující podněty: 
 

 Návrat k osvědčenému modelu příspěvkové organizace MČ, za kterou bude 
zodpovídat ředitel, který bude rozhodovat o tom, jaké lékařské obory 
v poliklinice budou. Poliklinika by měla úzce spolupracovat s NNF. 

 Najít staré zřizovací listiny nemocnice, kdy byla poliklinika ještě součástí 
nemocnice, a privatizační projekt polikliniky z roku 1992/1993. 

 Vyčlenit polikliniku ze správy majetku; příspěvková organizace není 
nejvhodnější právní formou pro polikliniku. Poliklinika by měla fungovat 
ekonomicky, management by se měl mj. soustředit na dobré výsledky 
hospodaření. 

 P. Čižinský předkládá do dubnového zastupitelstva materiál, který by měl uložit 
Radě MČ vypsat podlimitní veřejnou zakázku Oprava elektroinstalace v domě 
č. p. 720, k. ú. Nové Město, Palackého 5, Praha 1. Toto je již na MČ připraveno. 
Doporučuje komunikovat v této záležitosti s Mgr. Vaňkem a Mgr. Dubskou. 
Vznik příspěvkové organizace není dobrým řešením.  

 Přizvat na jednání KOPZ zástupce OTMS. 

 Budovu je třeba začít spravovat jako zařízení pro poskytování lékařské péče, 
nikoliv jako kteroukoliv jinou budovu, kterou MČ pronajímá. 

 MČ nemá kapacity na to, aby provozovala další zdravotnické zařízení a 
zaměstnávala lékaře.  

 V budově je nyní poskytována např. pedikúra nebo kosmetika a na druhou 
stranu zde některé lékařské obory chybí.  

 Vytvořit entitu (a. s. nebo s. r. o.), která bude vlastněná městskou částí a bude 
pověřena správou budovy. Do příspěvkové organizace by musela být 
delimitována i budova.  

 Je třeba optimalizovat lékařské obory v poliklinice; motivovat lékaře k navázání 
spolupráce s NNF. 
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 Na MČ by měla být kompetentní osoba nebo oddělení, která by mělo polikliniku 
na starosti. 

 Otázkou je, jestli má smysl měnit formu polikliniky v době, kdy budova potřebuje 
rozsáhlou rekonstrukci.  

 Zmiňovanou entitu v poliklinice nyní zajišťuje správcovská firma. Pokud se však 
pronajímá nová ordinace, řeší to OTMS. 

 Na poliklinice chybí např. ultrazvuk. 

 Entitu, kterou nám nyní zajišťuje správcovská firma, bychom si mohli do 
budoucna zajistit vlastními silami např. manažer pro polikliniku. 

 Lékařů z některých požadovaných lékařských profesí je obecně nedostatek. 

 Žádné volné prostory pro ordinace nyní v poliklinice nejsou.        
 
V 16:37 hod. přišel na jednání P. Čižinský. 
 
Projednávání bodu bylo uzavřeno s tím, že na příští nebo přespříští jednání komise 
budou k této věci pozváni zástupci OTMS. 
 
 
 
4. Akce pořádané Nemocnicí Na Františku 
 
Nemocnice Na Františku bude pořádat dvě akce pro veřejnost a bylo by dobré, aby se 
na nich mohla Praha 1 podílet i tím, že by je finančně podpořila. První akcí je Den 
zdraví, který se bude konat v úterý 30. května 2023 od 13 do 16 hodin. Cílem akce je 
seznámit veřejnost s nemocnicí a prevencí (prevence nadváhy, rakoviny, DM atd.). 
 
V 16:47 hod. odešel z jednání P. Hejma. Přítomno je 7 členů komise.  
 
Druhou akcí je plánovaná Výstava historických fotografií nemocnice na panelech 
na chodníku před NNF. Výstava bude probíhat od konce června do srpna. 
 

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví a NNF doporučuje, aby byly akce NNF Den zdraví a 
Výstava historických fotografií ze strany MČ podpořeny.  
 
Hlasování: 
Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0 
SCHVÁLENO 

 
  
  
2. Aktuální informace z jednání Rady MČ Praha 1 
 
Na základě výsledků hospodaření NNF za rok 2022 si Rada MČ vyžádala podrobnější 
informace k hospodaření. NNF zejména analyzovala faktory, které měly vliv na 
výsledek hospodaření. Rada se zabývala mj. účetní závěrkou za rok 2022, která bude 
schvalována cca za 14 dnů.  
 
V 16:53 hod. na jednání přišel D. Erhart. 
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Rada vzala na vědomí výsledek hospodaření NNF. Toto bude projednáno také na 
Zastupitelstvu 18. dubna. Dále bylo domluveno, že si Rada každých čtvrt roku pozve 
na svou schůzi vedení nemocnice a bude se zabývat výsledky hospodaření za 
uplynulé čtvrtletí a naplňování koncepce. 
 
Dále pan radní Müller informoval členy komise o návštěvě pana primátora Svobody na 
MČ Praha 1, včetně návštěvy NNF. Hlavní město má zájem na tom, aby NNF 
fungovala. Pan primátor označil NNF jako nemocnici, která má nezastupitelnou úlohu 
v centru města. Hlavní město je připraveno se podílet na provozu nemocnice. Je třeba 
také zapracovat na realizaci projektu na výstavbu výjezdového stanoviště ZZS v NNF. 
Dále se rozvinula diskuze o pohotovosti, která by také měla probíhat za finanční 
podpory HMP.  
 
 
 
3. Ekonomika NNF 
  
V rámci tohoto bodu bylo diskutováno, zda-li nestane činnost komise po domluvení 
čtvrtletních jednání Rady s vedením nemocnice zbytnou. Vzhledem k tomu, že je 
komise poradním orgánem Rady, členové komise se domnívají, že by výstupy, které 
budou vedením nemocnice projednávány na Radě, měly být nejprve předkládány 
komisi. Pan radní Müller zdůraznil, že komise má vzhledem ke svému personálnímu 
složení přesah a může nabídnout úplně jiný úhel pohledu. Navíc NNF není jediným 
tématem, kterému by se měla KOPZ věnovat.  
 
Dále byla vedena diskuze o možnostech zřízení kontrolního či dozorčího orgánu 
nemocnice. Paní místopředsedkyně upozornila na skutečnost, že členové komise jsou 
převážně lékaři a hospodařením nemocnice by se měl zabývat spíše finanční výbor 
nebo ekonomové. V. C. Talacková doporučila požádat HMP o pomoc s úhradou ztráty 
NNF za minulý rok.  
 
Pan radní Müller následně hovořil správní radě NNF, což je orgán, který je zakotven 
ve Zřizovací listině NNF. Ten v tuto chvíli není ustanoven. KOPZ nemá být primárně 
finančně kontrolním orgánem. Do budoucna by bylo dobré tento kontrolní orgán 
ustanovit.  
 
D. Erhart bude komisi nápomocen k analýze výsledků hospodaření. Dále je třeba 
stanovit, jestli bude novou koncepci NNF připravovat zřizovatel nebo nemocnice. 
Nemocnice mohla ke zlepšení HV kupříkladu omezit lékařskou péči. Nedostala k tomu 
ovšem souhlas zřizovatele. Nemocnice plnila přání zřizovatele a zřídila gynekologické 
oddělení, což znamenalo ztrátu – 9 mil. Kč. Zřízení vlastní laboratoře stálo dalších 15 
mil. Kč. Dále pan ředitel poznamenal, že za 4 roky se zvýšily úhrady od zdravotních 
pojišťoven o 220 mil. Kč. To je výsledkem práce zaměstnanců, kteří zvýšili výkonnost 
nemocnice.  
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5. Různé 
 
V rámci bodu různé pan předseda shrnul úkoly, které komisi čekají. Je to poliklinika 
Palackého a ekonomika NNF. Zdravotní granty budou v dohledné době vypsány a 
rovněž parkovací karty budou nabídnuty lékařům, kteří vykonávají návštěvní službu.  
 
Pan radní informoval členy komise, že se v příštím týdnu uskuteční setkání s pediatry 
z Prahy 1 a následně proběhne setkání s praktickými lékaři. Tématem bude mimo jiné 
obnova lékařské služby první pomoci.  
 
Následovala diskuze o tom, že na úřadě chybí zaměstnanci, kteří by se věnovali 
zdravotnictví.  
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 17:30 hod. 
 
Zápis sepsán dne: 17.04.2023 
 
Předáno k ověření dne: 18.04.2023 
 
Zapsal: Michal Kadlec 
 
 
Ověřeno dne: 19.04.2023 
 
 
 

ověřovatel zápisu:         předseda komise: 
   
 
  
…………………………………..      ………………………………….. 
          MUDr. Jan Votoček                Bc. Antonín Berdych 


